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Op te bergen 
in de band van 
10 oktober 2012 
 
 
de leden van de commissie wordt 
verzocht hun eventuele opmerkingen 
binnen acht dagen na ontvangst aan 
de statenadviseur mede te delen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
van de vergadering van de  
Statencommissie Cultuur en Economie 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
gehouden op 26 september 2012 
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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Cultuur en Economie 
 
Woensdag 26 september 2012 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 26 september 2012 is als bijlage 
opgenomen bij deze samenvatting. 
 
 
 
Aanwezig:  
mevrouw L.A. Smits (voorzitter) 
mevrouw C. Aarsbergen-Ligtvoet (VVD) 
mevrouw L. Beving (PVV) 
H.H. van de Boer (VVD) 
J.A. van Dalen (D66)  
H.N. van Eekelen (SP) 
E. Hemsteede (PvdA) 
W. van Heusden (ChristenUnie) 
K. Kuipers (GroenLinks)  
J.N. Kuipers (GroenLinks) vv. mw G. H. Smith 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
J. Slagter (PvdA) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
mevrouw M.C.J. van der Tol (D66) 
N.A. Uppelschoten (PVV) 
J. Vester (SP)  
P.A. Zwiers (PvdA) 
 
 
mevrouw R. Veenstra, statenadviseur 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
A. van der Tuuk (PvdA) 
R.W. Munniksma (PvdA) 
Mevrouw T.Klip-Martin (VVD) 
 
 

 
Afwezig: 
mevrouw T. Hummel (PvdA) 
A. Kerstholt (VVD) 
H. Klaver (CDA) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
F. van Rhee (Groep van Rhee) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering. De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
2. Verslag vergadering 27 juni 2012 en de lijst van toezeggingen 
De samenvatting van de vergadering van 27 juni 2012 wordt vastgesteld. 
De lijst van toezeggingen wordt aangepast. Een actueel overzicht hiervan is aan deze samenvatting 
gehecht. 
 
3. Ingekomen stukken 
De PvdA zal punt A4 agenderen. D66 vraagt waarom de stukken B6, B7 en B8 bij de binnengekomen 
stukken staan, aangezien ze zijn geadresseerd aan GS van Groningen. 
 
Gedeputeerde Van der Tuuk geeft aan dat de stukken ook relevant zijn voor PS van Drenthe en heeft 
ze daarom hier ter kennisgeving geplaatst. De lijst wordt conform vastgesteld. 
 
4. Rondvraag 
De PVV vindt het plaatsen van een standbeeld van Lenin in Assen ongepast en vraagt of de gedepu-
teerde haar invloed wil aanwenden om dit te voorkomen. 
 
Gedeputeerde Klip antwoordt dat de gemeente Assen hiervoor verantwoordelijk is. 
 
5. IPO-, SNN- en EU-aangelegenheden 
D66 wil graag een reactie op een bericht van RTV-Drenthe dat Noordelijke provincies ‘bakkeleien’ 
over Europese miljoenen. 
 
Gedeputeerde Van der Tuuk herkent niet dat er gebakkeleid wordt. De SER-Noord heeft een advies 
uitgebracht en de reacties daarop van de noordelijke provincies nog niet eensluidend. Het advies is 
echter niet het enige waarop de noordelijke provincies hun aanvraag richting Europa baseren. De 
gedeputeerde geeft aan dat onder meer de opmerkingen uit de Staten van alle drie provincies ui-
teraard zullen worden meegenomen. 
 
6. Statenstukken/brieven 
 
6a. Brief 12 april 2012 over stand van zaken Zorgacademie 
Samengevatte reactie van de fracties 
D66 wil weten of het bericht uit de Leeuwarder Courant van 16 april 2012 klopt dat er geen voortgang 
is met de Zorgacademie. De VVD wijst op het bestaan van een stagebureau dat naar volle tevreden-
heid werkt. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Van der Tuuk meldt dat er overleg is met alle relevante instellingen. Uit het overleg 
bleek dat er geen acuut personeelsprobleem is. Over vijf jaar zal er wel een probleem zijn. Er werd in 
dat overleg geconstateerd dat overlegstructuren en stagebureaus bestaan en voldoen. Het strategisch 
niveau bleek onvoldoende aangehaakt. Dit wordt nu opgepakt. 
Zorgplein Noord zal het probleem per regio in kaart brengen. De vervolgafspraak staat eind november 
gepland. 
 
6b. Statenstuk 2012-540, Ontwerp Meerjarenbeleidskader Jeugdzorg 2013-2016 
Samengevatte reactie van de fracties 
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De PVV, CDA, D66 geven aan dat zorg voor het kind op de eerste plaats moet staan. De VVD bena-
drukt daarnaast het belang van resultaatgericht werken. 
 
De PVV en D66 vragen wie verantwoordelijk is voor het transitieproces. CU, PvdA en VVD zijn ak-
koord met de €350.000 voor transitiekosten. Deze fracties willen weten in hoeverre de bijdrage van 
gemeenten al vast staat en wat er gebeurt als dat geld er niet komt. Het CDA, D66 en VVD vragen of 
bij het college iets bekend is over eventueel uitstel van de transitie naar gemeenten.  
CDA, CU en GL vragen wat er gebeurt met de kinderen in regio’s die onvoldoende capaciteit en kwali-
teit leveren aan CJG (Centrum Jeugd en Gezin) en GGZ? CU en D66 vragen welke taken gemeenten 
wellicht niet overnemen en wat daarmee gebeurt. D66, GL, PvdA en SP vragen hoe het werkt als het 
AMK (Advies en Meldpunt Kindermishandeling) bovenlokaal wordt georganiseerd, maar lokaal ver-
schillend wordt ingevuld. De PvdA, GL en VVD vragen hoe de kwaliteit van jeugdzorg in de toekomst 
wordt gemeten. 
 
Het CDA wil weten of er duidelijkheid is over de zelfstandigheid in de toekomst van BJZ (Bureau 
Jeugdzorg). De CU vraagt of bekend is wanneer de verdeling van provinciale tarieven voor jeugdbe-
scherming en reclassering duidelijk worden. CDA en CU vragen naar het overleg over wachtlijsten met 
aanpalende sectoren en of er zicht op is afnemende ontschotting. D66 vraagt of er rekening is gehou-
den met de grote veranderingen in het passend onderwijs en wie de gemeente in het ZAT (Zorg en 
Advies Team) vertegenwoordigt. GL vindt dat de huisarts direct naar JGGZ moet kunnen verwijzen en 
niet alleen via het CJG. De VVD onderstreept het belang van het versterken van de eigen kracht van 
jeugdigen. De PvdA vraagt naar de verhouding in kosten tussen overhead en daadwerkelijke zorg. 
 
De SP vraagt of de inspraakreacties van medewerkers van de instellingen ook aan PS worden voor-
gelegd. Ook vindt de fractie dat beloningen van besturen in Jeugdzorg openbaar moeten worden. De 
PVV vraagt waardoor het ziekteverzuim onder het personeel in de Jeugdzorg zo hoog is. 
De PvdA en CU vragen of hulpvragers de markt met zijn complexe aanbod kunnen overzien en hoe 
de marktwerking zich verhoudt ten opzichte van het hoofdaannemerschap Yorneo. 
 
SP respectievelijk VVD vragen wat de gevolgen zijn van de korting van het Kunduz/Lenteakkoord en 
de latere 10% korting op de doeluitkering. Volgens het CDA is het behalen van doelmatigheidswinst 
tijdens een transitieperiode lastig. 
 
De VVD vindt dat bovenprovinciale samenwerking kan, maar dat de kwaliteit die nu in Drenthe gebo-
den wordt, geborgd moet worden. CU vraagt of het noordelijk verband met betrekking tot jeugdbe-
schermingstaken niet te ver af staat van de Drentse situatie.  
 
De VVD, CU en PvdA vragen of GS bereid is PS periodiek te informeren. 
 
Het CDA stelt werkbezoek voor aan een CJG voor, de heer van de Boer (VVD)vult aan dat dit in 
Hoogeveen zou kunnen, omdat mevrouw Mastwijk hier altijd lovend over is. Andere fracties gaan hier 
mee akkoord. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Van der Tuuk geeft aan dat het wettelijk is voorgeschreven dat er een beleidskader 
wordt gemaakt. Het college ziet op dit moment alleen indicaties dat de transitie doorgaat. Er wordt 
slechts rekening gehouden met het risico dat het toch niet door gaat.  
Er wordt samengewerkt met gemeenten. De gemeenten hebben nog niet allemaal hun financiële bij-
drage aan de transitie toegezegd, maar alle gemeenten erkennen hun verantwoordelijkheid in het 
transitieproces. 
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Na 1-1-2015 zijn gemeenten verantwoordelijk. Of Yorneo en BJZ blijven bestaan, hoe wordt gemoni-
tord, of er verschillen ontstaan, of taken worden afgebouwd, verdere ontschotting, wijze van markt-
werking, het is allemaal afhankelijk van gemeenten. De provincie probeert door samenwerking en 
regionaal overleg verschillen klein te houden. Zo moeten er goede afspraken over jeugdbescherming 
en reclassering worden gemaakt. Kleine gemeenten kunnen enkele reclasseringsgevallen waarschijn-
lijk alleen financieel aan als er goede afspraken zijn gemaakt.  
Het klopt volgens de gedeputeerde dat sommige scholen van meerdere gemeenten en soms uit meer 
dan één provincie leerlingen krijgen. Dit kan niet direct opgelost worden. Er wordt een inventarisatie 
gemaakt, waarna mogelijke oplossingen duidelijk worden. 
Er zijn geen signalen dat het ziekteverzuim voor de sector jeugdzorg uitzonderlijk hoog is. 
De voortgang zal regulier met de Staten worden gedeeld. De gedeputeerde ziet geen knelpunten in de 
samenwerking met gemeenten. Uiteraard staat de cliënt of het kind centraal.  
 
Alle inspraakreacties worden geleverd bij het document dat op 23 november in de Staten behandeld 
zal worden. Het punt kwaliteit zal erin worden opgenomen. De Kunduzkorting wordt doorvertaald, 
maar het eindbeeld is nog niet duidelijk. Inzet van autonome middelen is onverstandig, aangezien die 
door het Rijk direct worden ingeboekt als een bezuinigingsmogelijkheid. 
De verhouding overhead en daadwerkelijke zorg is op orde. 
 
Gedeputeerde Staten zeggen het volgende toe: 
Geen toezeggingen. 
 
Status: A-stuk 
 
6c. Brief 5 juli 2012 Drentse visie biobased economy 
Samengevatte reactie van de fracties 
CU, D66, GL, SP, VVD, PvdA, PVV en CDA hopen dat het actieplan op hoofdlijnen spoedig gereed is. 
GL onderschrijft het belang van de agendering van dit onderwerp. De PVV onderschrijft een notitie 
van Brussel waarin staat dat geen landbouwareaal mag worden opgeofferd voor biobrandstof. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
De brief dient volgens gedeputeerde Van der Tuuk om aan te geven dat het noorden veel componen-
ten heeft, zodat de landstreek een pionierspositie kan innemen. De beleidsvisie zal rond de zomer 
2013 voorgelegd worden. 
Gedeputeerde Klip vult aan dat uit biomassa zoveel mogelijk componenten worden gehaald. De laats-
te daarvan is energie. De vraag is hoe men de sterke kanten kan benutten van bedrijven in Drenthe in 
samenwerking met Noord Nederland en Niedersachsen. 
 
Gedeputeerde Staten zeggen het volgende toe: 
Geen toezeggingen. 
 
Status: ter kennisgeving. 
 
7. Mededelingen 
De Provinciale Staten gaan akkoord met onderstaand voorstel van gedeputeerde Van der Tuuk. 
 
Gedeputeerde Staten zeggen het volgende toe: 
Er zal volgens gedeputeerde Van der Tuuk in november een presentatie worden georganiseerd over 
ontwikkelingen in de jeugdzorg ter voorbereiding van de behandeling van het beleidskader Jeugdzorg 
op 4 en 18 december. 
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8. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 11.30 uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op woensdag 31 oktober 2012. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Economie van 31 oktober 2012, 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , statenadviseur 
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Toezeggingenlijst Statencommissie Cultuur en Economie, 26 september 2012 
  
Naam Omschrijving Startdatum Einddatum Stand van zaken 
  
Toezeggingen korte termijn 
1. Informeren bij start eerste fase 
kenniscluster vezelchemie 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe de 
commissieleden te informeren, wanneer GS starten met 
de eerste fase van het opzetten van een kenniscluster 
vezelchemie. 
 

28.09.2011 28.12.2011 C&E 7 maart 2012: gedeputeerde Van der 
Tuuk geeft aan dat de gelden beschikbaar zijn 
en zegt toe dat hij de commissie nader 
informeert zodra de invulling bekend is. 
C&E 23 mei 2012 gedeputeerde Van der Tuuk 
geeft aan de commissie tussentijds op de 
hoogte te houden over de voortgang van het 
cluster vezelchemie. 

2. Brief van Gedeputeerde Staten 
van februari 2012 over verdere 
uitwerking uitgangspunten sociaal 
domein vanaf 2013. Uitwerking 
motie 2011-15 Sociaal en 
Cultureel Domein. 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: op korte termijn 
uitgebreider met de commissie praten over sport.  
 

07.03.2012 20. 06.2012 Er komt een statenontmoeting op 19 
september.  

7. Notitie lidmaatschap EDR Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: een notitie te 
schrijven of het wenselijk is dat Drenthe en andere 
noordelijke provincies lid worden van EDR 

27.6.2012 31.10.2012 Beantwoord bij brief A1, kenmerk 
38/3.4/2012006304  ingekomen stukken 
vergadering 31/10 

8. Toezegging ondertiteling Gedeputeerde Klip onderzoekt of er een toezegging is 
gedaan over de ondertiteling voor RTV Drenthe. 

27.6.2012 26.9.2012 Behandeld tijdens PS vergadering 11/7 

9. Kosten nominatie UNESCO 
nominatie Weldadigheid en 
Veenhuizen 

Gedeputeerde Munniksma zal een overzicht aan PS 
toezenden welke kosten op hoofdlijnen gepaard gaan 
met de UNESCO nominatie voor koloniën van 
Weldadigheid en Veenhuizen 

27.6.2012 26.9.2012  

 
Toezeggingen lange termijn 
1. Brief van college van 
Gedeputeerde Staten d.d. 24 
november 2011 over 
Uitvoeringsprogramma Jeugdzorg 
2012 (incl. inspraaknotitie) 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: dat zodra er 
weer cijfers zijn vanuit de monitoring deze met de 
commissie worden gedeeld 

18.01-2012 18.01.2013  
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Moties 
M 2012-01: Behoud acute 
verloskundige zorg voor Meppel 
e.o. 

PS roepen het college op:  
1. om zich in te zetten voor een goede kwalitatieve 
basiszorg met behoud van acute verloskundige zorg 
voor Drenthe en nu in het bijzonder voor Meppel e.o.. 
2. de motie ter kennisneming te sturen aan minister 
Schippers, de fracties van de Tweede Kamer, de raden 
van besturen, Zorgverzekeraar Achmea, Kring 
Verloskundigen en regiogemeenten. 

01.02.2012 -  

M 2012-02: Behoud 
Belastingdienst Emmen 

PS verzoeken het college om: 
1. alles te doen wat in zijn vermogen ligt om vertrek van 
de Belastingdienst uit Emmen te voorkomen; 
2. de betrokken ministeries en de beide kamers der 
Staten Generaal te verzoeken vast te houden aan de 
eerdere uitspraken m.b.t. de regionale economie en 
hen van deze motie in kennis te stellen. 

21.03.2012 22-03-2012 De Commissaris van de Koningen onderschrijft 
de boodschap van de motie en zal deze 
meenemen naar het debat van de Tweede 
Kamer dat op 22 maart 2012 plaatsvindt. 
Kan van de lijst na 31/10t?  

M2012-08: digitale bibliotheek GS meer duidelijkheid bieden t.a.v. de ontwikkeling en 
verantwoordelijkheden rond de digitale bibliotheek 

11-07-2012 08-10-2012 Brief 40/2.2/2012006790 d.d. 8 oktober 2012 
Reactie op motie M2012-08 d.d. 11 juli 2012. 
o.a. korting aan biblionet vormt onderdeel van 
de begrotingsbehandeling in 2013 
Verder ook informatie over afwijzing tot 
garantstelling tbv hypothecaire lening voor 
aankoop huisvesting in De Nieuwe Kolk (DNK) 

 




